
Felvidéki konferencia Dunaszerdahelyen és Kárpát-medencei Családszervezetek 

Szövetségének küldöttgyűlése Budapesten, szervezetfejlesztés a KCSSZ-en belül 

 

A Tiszavasvári Nagycsaládosok Egyesülete elnöke, Lévai Andrea vett részt két tartalmas 

rendezvényen május végén. A Felvidéki Magyar Ifjúságért Társulás (FEMIT) szervezésében 

került sor egy izgalmas oktatás- és nevelésfejlesztő konferenciára május 26-án Lélekszeletek 

címmel Dunaszerdahelyen. A Hotel Legend konferenciatermében számos oktatási intézmény 

vezetője és pedagógusa, valamint civil szervezetek képviselői vettek részt, akiket a város 

nevében A. Szabó László köszöntött. Győri Margit, a társulás elnöke elmondta, hogy az 

ifjúság nevelése egy olyan feladat, amit a társulás a szívén visel. Dr. Kecskés Péter, a magyar 

Miniszterelnökség civil társadalmi kapcsolatokért felelős helyettes államtitkárságának 

főosztályvezetője a civil szervezetek működésének jelentőségére hívta fel a figyelmet, illetve 

arra, hogy egyik feladatuk az lenne, hogy bevonják a fiatalokat a programjaikba. Az 

előadások sorát Lévai Andrea, a Kárpát-medencei Családszervezetek Szövetségének alelnöke 

nyitotta meg, aki bemutatta a szervezeti tevékenységet, amelynek fontos feladata a magyar 

öntudat ápolása, a házasság és a gyermekvállalás erősítése, hiszen a nemzeti identitás bölcsője 

a család. Kiemelte a KCSSZ Kárpát-medencei szinten történő családbarát kezdeményezéseit, 

melyek öt országban, hatvanhét településen koordináltan zajlanak, mialatt 

demográfiakonferenciákat tartanak, valamint előadásokat szerveznek a magyar kisebbség 

helyzetének bemutatásáról és a családbarát civil mozgalmak munkájáról. Mindemellett 

kommunikációs képzések, pályázati tanácsadások, szülői és nevelőszülői képzések, 

szervezetfejlesztési képzések, nevelési, életmód- és párkapcsolati tanácsadások, valamint 

baba-mama klubok és babaringatók működnek. Az is megtudtuk, hogy éves szinten 

hagyományosan meghirdetik  az alábbi programokat: Családi Nap az Országházban, 

Életmese-írói pályázat, Magzatgyermek Világnapja, Határtalan Opera, Családszervezetek 

Őszi Találkozója. Dr. Uzsalyné Pécsi Rita neveléskutató előadásában a düh és harag 

kezeléséről beszélt, kiemelve a kritika fontos és helyes alkalmazását. A továbbiakban 

bemutatásra került egy projekt, amit Nagy Annamária pszichológus mesélt az INDA HOUSE 

és a Világszép Alapítvány tevékenységéről és arról, hogyan merített ösztönzést ahhoz, hogy 

olyan gyerekek sorsát segítse, akiknek bátorításra, személyes figyelemre, jó szavakra van 

szükségük. Majd Harangozó Ferenc szociálpedagógus beszélt arról, hogy bizonyos 

osztályközösségekben  tapasztalható, hogy a hátrányos helyzetű fiatalok magatartás 

problémákkal, tanulási nehézségekkel küzdenek, és nincs lehetőségük a megszokott 

életmodellen változtatni. Rendhagyó előadásként Ujpál Emőke bemutatta a Felvidéki Lelki 

https://www.facebook.com/telefonszolgalat


Elsősegély Telefonszolgálatot, ami egy önkéntesekből álló telefonszolgálat, ahol magyar 

nyelven várják az ügyelők a hívásokat a hét minden napján 24 órában a 0918 500 333 és a 

0904 500 338-as, nem emelt díjas telefonszámokon. A segítségnyújtás teljes anonimitás 

mellett zajlik, mialatt a hívó fél elmondja a problémáit. A komáromi Artis centrum 

képviseletében Varga Zsuzsanna mutatta be a szervezet tevékenységét, aminek a célja, hogy a 

felvidéki magyar családok részére lehetőséget biztosítsanak a gyerekek fejlesztésére 3 

hónapos kortól serdülőkorig. Ezután Zupkó Mária gyógypedagógus a beszédfejlődéséről 

tartott előadást, majd Tóth Kristóf programozótól, a FEMIT külső munkatársától, aki az 

internet veszélyeiről hallottunk. A serdülőkori viselkedési problémáikról Harangozó Ferenc 

szociálpedagógus beszélt, aki egy gyerekotthonban dolgozik, így tisztában van a hátrányos 

helyzetű fiatalok problémáival és nehézségeivel. Végezetül a konferenciát  egy igazi meseíró,  

Böde Péter zárta, aki egy tanulságos mesével varázsolta el a közönséget, mialatt hangsúlyozta 

a mese fontosságát, mivel a rajzfilmmel ellentétben itt használni kell a képzeletet, ami 

önmagában is egy fejlesztő folyamat. Munkásságáról elmondta, hogy a rovásírásképzések 

mellett az óvodákban is közkedvelt foglalkozási könyvvel, valamint verseivel, találós 

kérdéseken keresztül mozgatja meg a gyerekek fantáziavilágát, de iskoláskorú gyermekeknek 

is ír és rajzol könyveket. Az elmúlt évek együttműködése folyamán a FEMIT 

alkotótáboraiban tíz éve vezet foglalkozásokat a fiataloknak és számos felvidéki iskolában 

tartott már mesés előadást. Köszönet a Felvidéki Magyar Ifjúságért Társulás önkénteseinek és 

elnökének, Győri Margitnak a meghívást és a tartalmas rendezvényt. 

Május 28-án szombaton, Budapesten, a Budapest Hotelben tartotta meg a Kárpát-medencei 

Családszervezetek Szövetsége éves küldöttgyűlését. Legelőször új felügyelőbizottsági tagok 

megválasztására került sor. A küldöttgyűlés határozatképes volt, így eredményes munkát 

tudhatnak magunk mögött a jelenlevők, melynek napirendi pontjai szerint elfogadásra kerültek 

a szakmai, a pénzügyi, a felügyelő bizottsági és a közhasznúsági jelentésesek, valamint az 

elnökség 2022. évi költségvetési és szakmai tervezete. Mindezekről a KCSSZ elnöke, Márton 

Zsuzsanna számolt be. A közgyűlés kiemelkedő napirendi pontja volt az új tagszervezetek 

felvétele, ugyanis 2019 óta a járványügyi helyzet megakadályozta, hogy a csatlakozási szándék 

személyes jelenlét hiányában elfogadásra kerüljön. 

Így most 11 szervezet mutatkozott be, akik az előzetesen elküldött dokumentációk alapján, a 

közgyűlésen kérelmezték felvételüket a KCSSZ rendes, illetve pártoló tagjainak sorába. 

A közgyűlés döntése alapján szeretettel köszöntötték a megjelentek a KCSSZ rendes tagjainak 

soraiban Magyarországról a Sárvári Nagycsaládosok Egyesületét, Délvidékről a 3+ 

Nagycsaládok Egyesületet, Topolyáról, valamint a Moholi Családok Egyesületét, Moholról. A 
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KCSSZ pártoló tagjainak sorában, a Családlánc tagjaiként Kárpátaljáról két szervezet, s 

Erdélyből hat egyesületet lett tagja a közösségnek. A közgyűlés után Szakmai program zajlott, 

melynek keretében 5 szekcióban forgószínpad-szerűen fontos és közérdekű témákról hallhattak 

a jelenlevők. Márton Zsuzsanna, elnök: A szervezetfejlesztés céljainak, küldetésének 

meghatározásáról, Lévai Andrea, elnökhelyettes: A szervezetek közötti együttműködésről, Kuti 

Zsolt, titkár: A szervezetfejlesztés gyakorlati kérdéseiről, Hideghéthy Andrea, kommunikáció: 

A KCSSZ közösségi médiafelületének használatáról, illetve Tóth Dominika, pénzügy: A 

pályázatok elszámolásaival kapcsolatos feladatokról, kérdésekről beszélgetett a résztvevőkkel.  

Bízzunk benne, hogy sikerült fontos szakmai munkáról, feladatokról beszámolnunk a Vasvári 

Hírmondó olvasóinak.    
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